
 

ZÁPIS Č. 6 / 2006 (173) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE  2. KVĚTNA  2006 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem 20 senátorů) 

Omluveni:   Čechová/FSI, Žabka/FEKT, Hrubý/FA 

Hosté:    rektor Rais, prorektoři Vačkář,  Švec, Nový, kvestor Kotek 
PhDr. Vanýsková, doc. Münsterová, Dr. Lepková, 
Dr. Mizerová, Ing. Bejček, Ing. Grulich, Ing. Milicia 

 
 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 
1. Určení skrutátorů  
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Složení slibu nového zástupce studentů FA v AS VUT Ing. arch. Martina Kareše 
4. Schválení zápisů z minulých dvou zasedání AS VUT 
5. Informace rektora a prorektorů  
6. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
7. Projednání návrhu Dodatku č. 2 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT 
8. Projednání Výroční zprávy o činnosti VUT v Brně za r. 2005 
9. Projednání Výroční zprávy o hospodaření VUT v Brně za r. 2005 
10. Projednání Rozpočtu VUT v Brně na r. 2006 
11. Předložení návrhů a případné projednání novelizovaných vnitřních předpisů VUT 
12. Diskuse se zástupcem KaM ohledně problematiky Cafe Baru Picollo 
13.  Různé 
 
 
Předseda AS doc. Dalík, který se vrátil z dlouhodobého pracovního pobytu v zahraničí, navrhl AS 
VUT, aby dnešní zasedání řídil místopředseda AS doc. Hanáček. AS VUT jeho návrh schválil 
(Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas). Řízení dnešního zasedání AS 
VUT se ujal místopředseda AS doc. Hanáček.  
 
 

AD 1) URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
AS VUT hlasoval o schválení skrutátorů dnešního zasedání.  

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory pro dnešní zasedání J. Mahdala a Ing. Škapu.   
Hlasování: 
Pro –  17  hlasů 
Proti – 0 hlasů  
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory pro dnešní zasedání J. Mahdala a Ing. Škapu.   
 
 

AD 2) SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT  
Doc. Hanáček navrhl následující úpravy programu dnešního zasedání AS VUT: 

 složení slibu nového zástupce studentů FA v AS VUT Ing. arch. Martina Kareše – viz bod 3); 
 na základě požadavku EK AS předsunutí projednání bodu Rozpočtu VUT na r. 2006 před bod 

Předložení návrhů a případné projednání novelizovaných vnitřních předpisů VUT.  

Navržený program dnešního zasedání včetně navržených úprav byl hlasováním schválen.  
(Hlasování: pro – 16  hlasů, zdržel se hlasování –  0 hlasů, proti – 0 hlasů). 



 
AD 3) SLOŽENÍ SLIBU NOVÉHO ZÁSTUPCE STUDENTŮ FA V AS VUT ING. ARCH. MARTINA KAREŠE 

Na zasedání AS dne 4. 4. 2006  se vzdal členství v AS student doktorského studia (DS) FA Ing. arch. 
Petr Kocián. Místo něho se členem AS VUT stal student DS Ing. arch. Martin Kareš, který byl ve 
volbách konaných na FA dne 13. října 2005 zvolen náhradníkem AS VUT. Ing. Kareš složil Slib člena 
AS VUT a obdržel osvědčení o zvolení členem AS VUT.  
 

AD 4) SCHVÁLENÍ ZÁPISŮ Z MINULÝCH DVOU ZASEDÁNÍ AS VUT 
Členové AS VUT nevznesli k zápisům ze zasedání AS VUT konaných ve dnech 28. 3. 2006 a 4. 4. 
2006 žádné připomínky.  

Doc. Hanáček sdělil, že před zasedáním obdržel e-mail od bývalé vedoucí ÚTT Ing. Peterkové, ve 
kterém vznesla připomínky k zápisu ze zasedání AS VUT ze dne 4. 4. 2006, na kterém přednesla svou 
prezentaci. Dr. Popela jako předseda EK seznámil AS s tímto stanoviskem EK : EK AS VUT 
navrhuje, aby se AS připomínkami Ing. Peterkové nezabýval z důvodu, že připomínky byly doručeny 
příliš pozdě a členové AS se s nimi nemohli předem seznámit. Doc. Hanáček vznesl dotaz, zda AS 
VUT přijme stejné stanovisko jako EK nebo zda se s připomínkami Ing. Peterkové bude chtít seznámit 
a odloží hlasování o schválení příslušného zápisu na příští zasedání.  

V následné diskusi RNDr. Popela, který se  s připomínkami Ing Peterkové těsně před zasedáním AS 
seznámil, požadoval, aby se AS VUT těmito připomínkami zabýval. Ing. Hanušová zdůraznila, že tyto 
připomínky byly předloženy příliš pozdě (E-mail byl zaslán v úterý 1. 5. 2006 v 0:00 hod.).  

Po diskusi AS VUT hlasoval o diskutovaném dotazu doc. Hanáčka: Kdo je pro to, aby se AS VUT 
připomínkami Ing. Peterkové zabýval? (Hlasování: pro – 1 hlas, proti – 14 hlasů, zdržel se hlasování 
– 3 hlasy). 
Poté AS VUT hlasoval o schválení obou výše uvedených zápisů. 
 
Zápis ze zasedání AS VUT č. 4/2006 konaném dne 28. 3. 2006 byl schválen.  
(Hlasování: pro – 17  hlasů, proti – 0  hlasů; zdržel se hlasování – 1  hlas) 
 
Zápis ze zasedání AS VUT č. 5/2006 konaném dne 4. 4. 2006 byl schválen. 
(Hlasování: pro – 16  hlasů, proti – 1  hlas, zdržel se hlasování – 1  hlas) 
 
Doc. Hanáček nabídl RNDr. Popelovi možnost uvést do zápisu důvod, proč hlasoval proti schválení 
zápisu č. 5/2006 ze dne 4. 4. 2006. RNDr. Popela odpověděl, že podle jeho názoru by se AS VUT 
připomínkami Ing. Peterkové měl zabývat.  
 

 

AD 5) INFORMACE REKTORA A PROREKTORŮ 
 Rektor Rais 
 AS FA zvolil na svém zasedání 12. 4. 2006 kandidáta na děkana;  v 1. kole zvítězil prof. Ing. arch. 

Vladimír Šlapeta, DrSc. Rektor jmenuje nového děkana na funkční období od 1. 5. 2006 do 30. 4. 
2010. Slavnostní inaugurace se uskuteční v prostorách FA na Poříčí 5 dne 11. 5. 2006 od 10:00 
hodin.  

 Dne 13. 4. 2006 se uskutečnilo na Krajském úřadu Jihomoravského kraje jednání s prvním nám. 
hejtmana Milanem Venclíkem o projektu CETI.  

 Rektor podal informace o Operačním programu Výzkum a vývoj pro inovace – verzi ze dne  18. 4. 
2006 (materiál MŠMT). Jde  o velké a tzv. střední projekty; s návrhem byli seznámeni děkani 
fakult.  

 Probíhají individuální jednání rektora s novými členy SR VUT, jednání správní rady se uskuteční 
dne 12. 5. 2006.  

 Dne 27. 4. 2006 se konala poslední z přednášek kurzu RLZ. Přednášky prezentovali zástupci 
MŠMT – ředitel odboru VŠ Ing. Beneš a JUDr. Koťátková z legislativního a právního odd. 
Pracovníci CEVAPO zahájí dotazníkové šetření o názorech prvních účastníků na tento kurs.  
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 Od 1. 7. 2006 zahájí nezávislá profesionální firma procesní a personální audit Re VUT včetně 
analýzy vybraných datových toků na fakultách. 

 Ve dnech 20. 4. a 21. 4. 2006 se na VŠCHT v Praze konalo 85. zasedání pléna ČKR, kde byl mimo 
jiné projednáván Operační program Výzkum a vývoj pro inovace.  

 Rektor se setkal s předsedou OHK. Na podnět OHK je na 24. 5. 2006 od 15 hodin plánován 
diskusní kulatý stůl.  

 Rektor předal předsedkyni LK AS VUT doc. Lhotákové „Etický kodex CVISu“ a požádal ji, aby se 
legislativní komise AS tímto dokumentem zabývala.  

 Od 2. 5. 2006 platí Rozhodnutí rektora o složení VR VUT.  
 Dnes se rektor zúčastní slavnostního předání profesorských dekretů, které se bude konat v Praze 

v Karolinu – dekrety obdrží  10 akademických pracovníků z VUT, mezi nimi i prorektor Jura.  
 Rektor sdělil, že se rozhodl udělovat finanční podporu akademickým pracovníkům VUT při 

udělení titulů docenta do 35 let a profesora do 45 let a doplnil, že podpora bude poprvé poskytnuta 
v návaznosti na výsledek jednání poslední VR. PhDr. Spoustová sdělila, že dle jejího názoru není 
vhodné spojovat získávání akademických titulů s finanční odměnou. RNDr. Krupková upozornila, 
že motivovat a podporovat mladé pracovníky v jejich úsilí má smysl, protože často řeší i existenční 
problémy a v důsledku vyššího počtu docentů a profesorů může VUT získat více finančních 
prostředků na institucionální výzkum z úrovně MŠMT.  

Vzhledem k dřívějšímu odchodu rektora z dnešního zasedání vznesli členové AS VUT v následující 
diskusi své náměty a připomínky. V diskusi vystoupili zejména prof. Vávrová, doc. Lhotáková, V. 
Donthová, RNDr. Popela, Ing. Hanušová, doc. Hanáček a další. Diskuse se týkala:  

 vystavování vnitřních předpisů na webových stránkách VUT (viz vystavení neplatného 
organizačního řádu CVIS a posléze neplatného Statutu CVIS, dále obsahová náplň Etického 
kodexu CVIS, která byla v diskusi označena za spornou); 

 prodlení v předložení některých novelizovaných vnitřních předpisů VUT a možného neschválení 
některých vnitřních předpisů do prázdnin (důrazně upozornila LK AS VUT); nepřizvání některých 
jmenovaných zástupců na jednání komisí ve věci novelizace vnitřních předpisů, neznámosti autorů 
a motivace provedených úprav členům AS a naopak nezahrnutí některých úprav statutu reagujících 
na novelu VŠ zákona; 

 jednání Ediční rady a přípravy Edičního plánu VUT; zástupci AS v Ediční radě podali informaci 
na zasedání EK o svých připomínkách k zápisu z jednání Ediční rady ze dne 20. 4. 2006, které se 
týkaly zejména neznámé a netransparentní metodiky projednávání, financování a vydávání 
jednotlivých titulů a také skutečnosti, že Ediční rada se nikdy neschází celá, ale pouze její odborná 
komise, která jedná pro daný účel (dále  viz bod 12 Různé). 

Na závěr rektor Rais poděkoval AS VUT a zejména ekonomické komisi AS a kvestorovi za přípravu 
Rozpočtu VUT na r. 2006 a vyjádřil názor, že AS VUT najde přijatelný kompromis a rozpočet schválí. 

 Prorektor Vačkář 
 Dne 28. 4. 2006 se konala Vědecká rada VUT, na programu mj. byla 2 profesorská řízení: M. 

Stehlík/FA, M. Hartl/FSI.   
 MŠMT zaregistrovalo nové znění Jednacího řádu VR VUT, prorektor obdržel připomínky předsedy 

AS FAST k tomuto vnitřnímu předpisu VUT, bohužel již po termínu. Doc. Hanáček sdělil, že tento 
dopis byl zaslán členům LK AS VUT, aby mohly být tyto připomínky v budoucnu při dalším 
projednávání tohoto předpisu vzaty úvahu.  

 Prorektor Nový  
 Informoval o jednání rektora, kvestora s náměstkem primátora Hoškem, ve věci Údolní 53 

a případné rekonstrukce kolejí na Purkyňově na startovní byty pro mladé zaměstnance (rozvoj 
lidských zdrojů).   

RNDr. Popela vznesl dotaz na ustavení Rady pro dislokaci a investiční výstavbu a na možnost 
jmenování zástupce EK do této poradní komise (z důvodu vazby na rozpočet VUT, zejména kvůli 
novým zkušenostem EK s důvody výměny neinvestičních prostředků za investiční v letošním roce). 
Prof. Nový s tímto návrhem souhlasil. Prof. Vávrová navrhla jmenovat za AS VUT Ing. Korytárovou 
– dále viz bod 13) Různé.  
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AD 6) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL 
Vzhledem k tomu, že se doc. Münsterová z dnešního zasedání AS VUT omluvila, přednesla informace 
RNDr. Krupková, která se spolu s doc. Münsterovou zúčastnila zasedání předsednictva RVŠ konaného 
dne 27. 4. 2006 a následně v odpoledních hodinách i jednání pracovní komise RVŠ pro vzdělávací 
činnost, jejíž je členkou. Na předsednictvu RVŠ byla projednávána otázka týkající se sociálních 
stipendií – podrobnosti viz zápis z tohoto jednání: http://www.radavs.cz/clanek.php?oblast=45&c=690

Jednotlivé VŠ měly nahlásit určitá data; z 25 VŠ dodalo údaje jen 14 VŠ, z toho 5 VŠ zaslalo údaje 
chybné; proto se uskuteční mimořádný sběr dat. V této souvislosti položila RNDr. Krupková dotaz 
řediteli CVISu Ing. Marušincovi, zda VUT patří mezi ty vysoké školy, které dodaly správné údaje. 
Dne 11. 5. bude zasedat reprezentativní komise, pokud má VUT nějaké požadavky na úpravy procesu 
přiznávání sociálních stipendií, je možnost je předat předsedovi komise. Ing. Marušinec sdělil, že 
VUT dodá potřebné údaje ve druhém kole sběru dat.  

Prorektor Švec sdělil, že finanční prostředky z MŠMT na výplatu sociálních a ubytovacích stipendií 
VUT zatím neobdrželo, přesto však jsou ubytovací stipendia studentům vyplácena z rezervních 
prostředků VUT. Členové AS VUT požádali tiskovou mluvčí PhDr. Vanýskovou, aby tuto důležitou 
informaci pro AO uveřejnila na WWW stránkách VUT.  

P. Dub, Dis. informoval o průběhu 3. pracovní schůze SK RVŠ, která se konala ve dnech 21. 4. – 
23. 4. 2006 v Kostelci n. Černými Lesy a sdělil, že je zařazen do pracovní komise SK RVŠ pro 
vzdělávací a vědeckou činnost. Na 3. pracovní schůzi SK RVŠ se uskutečnil vzdělávací seminář, bylo 
projednáno a schváleno Programové prohlášení SK RVŠ; mimo jiné proběhla jednání týkající se 
pořadatelství SK RVŠ General Assembly EURODOC 2007, vydání časopisu SK RVŠ KOMORNÍK 
(spolupráce FaVU na  grafické úpravě). Na jednání pracovní komise SK RVŠ pro vzdělávací 
a vědeckou činnost byla podána informace, že studenti mohou získat technické granty, na které mohou 
dosáhnout bez školitele – další informace bude shromažďovat a předávat VUT náhradník ve SK RVŠ 
P. Donth, který projevil o tento typ grantu velký zájem jako zástupce studentů technických oborů na 
VUT.  
 
 
AD 7) PROJEDNÁNÍ NÁVRHU DODATKU Č. 2 K ORGANIZAČNÍMU ŘÁDU REKTORÁTU VUT 

Na dnešním jednání před zasedáním AS přijala EK usnesení, aby s ohledem na to, že se v poslední 
době soustředila na projednávání výročních zpráv o hospodaření a o činnosti VUT v Brně za r. 2005 
a na projednávání Rozpočtu VUT na r. 2006, bylo projednání dodatku č. 2 přesunuto na příští zasedání 
AS VUT.  

Doc. Lhotáková sdělila, že legislativní komise dne 25. 4. 2006 projednala připomínky Organizačního 
a právního odboru Rektorátu k předloženému dodatku č. 2, na základě kterých navrhla kvestoru 
Kotkovi v dokumentu několik změn. Na dnešním zasedání AS kvestor Kotek sdělil, že změny 
doporučené legislativní komisí AS VUT  akceptuje.   

Doc. Lhotáková sdělila, že na základě diskuse s Organizačním a právním odborem legislativní komise 
rovněž doporučuje odložit jednání o výše uvedeném dodatku na příští zasedání AS VUT. Doc. 
Lhotáková navrhla, aby se ve věci dodatku uskutečnilo společné zasedání LK a EK AS VUT. AS VUT 
na závěr hlasoval o schválení přesunutí projednání dodatku č. 2 na příští zasedání AS VUT, a tento 
návrh schválil (Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů).  
 
 
AD 8)  PROJEDNÁNÍ VÝROČNÍ ZPRÁVY O ČINNOSTI VUT V BRNĚ ZA R. 2005 

Na základě jednání AS VUT dne 28. 3. 2006 přepracovali Ing. Hanušová, doc. Münsterová, RNDr. 
Popela a Ing. Roupec textovou část „Činnost AS VUT za r. 2005“, která byla rozeslána všem členům 
AS e-mailem dne 28. 4. 2006.  

RNDr. Popela sdělil, že EK AS VUT přijala jednomyslně usnesení, kterým doporučuje, aby AS VUT 
Výroční zprávu o činnosti  VUT v Brně včetně nového znění odstavce „Činnosti AS VUT za r. 2005“ 
schválil. 

Doc. Lhotáková sdělila, že LK AS VUT rovněž doporučuje předloženou výroční zprávu 
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Akademickému senátu VUT včetně nově vložené části týkající se činnosti AS za r. 2005 ke schválení.  

AS VUT dále hlasoval o schválení předložené výroční zprávy.  

Návrh usnesení:  
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o činnosti VUT v Brně za r. 2005 spolu 
s upraveným zněním týkajícím se činnosti AS VUT v Brně za r. 2005.  
Hlasování: 
Pro –   18 hlasů 
Proti –   0 hlasů 
Zdržel se hlasování –  0 hlasů 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o činnosti VUT v Brně za r. 2005 spolu 
s upraveným zněním týkajícím se činnosti AS VUT v Brně za r. 2005.  
 
 
AD 9) PROJEDNÁNÍ VÝROČNÍ ZPRÁVY O HOSPODAŘENÍ VUT V BRNĚ ZA R. 2005 

Doc. Lhotáková sdělila, že LK AS VUT projednala Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za r. 
2005 bez připomínek a doporučuje ji AS VUT ke schválení. 

RNDr. Popela sdělil, že EK AS VUT se výroční zprávou o hospodaření zabývala na zasedáních ve 
dnech 18. 4., 25. 4. a 2.5. před zasedáním AS. Z těchto jednání vzešly požadavky na některé 
upřesňující a doplňující úpravy, které kvestor do zprávy zapracoval. Aktualizovaná verze byla 
rozeslána všem členům AS VUT e-mailem dne 28. 4. 2006. EK AS VUT současně požádala kvestora 
o doplnění některých informací, jejichž konkretizace je zatím v rovině diskuse mezi EK a kvestorem 
a AS bude o závěrech jednání informován. Důvodem je skutečnost, že předložená výroční zpráva 
o hospodaření  plně respektuje osnovu MŠMT, a proto některé údaje analytického charakteru, cenné 
pro budoucí možné úpravy pravidel tvorby rozpočtu, nemohly být zahrnuty. 
Ekonomická komise přijala usnesení, kterým doporučuje AS, aby Výroční zprávu o hospodaření VUT 
v Brně za r. 2005 – aktualizovanou verzi ze dne 28. 4. 2006 – schválil.  

Návrh usnesení:  
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za r. 2005 – 
aktualizovanou verzi ze dne 28. 4. 2006 – spolu s připomínkami navrženými EK AS VUT 
a zapracovanými do dokumentu.   
Hlasování: 
Pro – 18 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za r. 2005 – 
aktualizovanou verzi ze dne 28. 4. 2006 – spolu s připomínkami navrženými EK AS VUT 
a zapracovanými do dokumentu.   
 
V závěrečné diskusi, ve které vystoupili RNDr. Popela, Ing. Roupec, Dr. Spoustová, doc. Hanáček 
a Ing. Hanušová, byly konkretizovány některé požadavky EK AS VUT na předložení doplňujících 
materiálů kvestorem. 
 
 
AD 10)  PROJEDNÁNÍ ROZPOČTU VUT V BRNĚ NA R. 2006 

Návrh rozpočtu byl předložen na zasedání AS VUT dne 4. 4. 2006 v tištěné formě a po zasedání 
rozeslán všem členům AS. EK AS VUT se návrhem rozpočtu intenzivně zabývala na zasedáních 
konaných ve dnech 11. 4., 18. 4., 25. 4., 28.4. a 2.5. před zasedáním AS. Na základě těchto jednání 
byly nejprve provedeny drobné formální úpravy v textové i tabulkové části (korekturu provedly 
nezávisle Ing. Korytárová a PhDr. Spoustová).  Aktualizovaná verze Rozpočtu VUT na r. 2006, 
předložená ke schválení, byla rozeslána všem členům AS VUT E-mailem dne 28. 4. 2006.  
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Doc. Dalík položil kvestorovi dotaz, zda kladný hospodářský výsledek fakult bude v následujícím roce 
fakultám vrácen. Kvestor Ing. Kotek odpověděl, že tato záležitost bude ošetřena v novelizovaných 
Pravidlech hospodaření a účtování VUT.  

RNDr. Popela stručně informoval o obsahu všech jednání EK AS VUT. Zásadní závěr EK je, že 
ačkoliv celková výše neinvestiční dotace pro VUT opět roste díky rostoucím výkonům v mnoha 
oblastech, není bohužel možné promítnout tento růst plně do všech položek rozpočtu, protože 
v předloženém rozpočtu VUT bylo především nutné řešit finanční důsledky velkorysých plánů 
stavebních aktivit minulých let. Ty je nutné dokončit s ohledem na jejich rozestavěnost (areál FIT, 
sportovní hala, aj.) a další je třeba realizovat s ohledem na jejich potřebnost pro VUT (FEKT - 
Technická 10). V důsledku nutné výměny neinvestičních prostředků za investiční tak meziročně 
poklesl vnitřní normativ na studenta. Situaci navíc komplikuje skutečnost, že MŠMT posiluje význam 
výkonových ukazatelů, které vykazují značnou  variabilitu mezi součástmi.  

EK se proto velmi podrobně zabývala efektivností výměny neinvestičních prostředků za investice. 
Byla diskutována účelnost staveb a jejich vztah k hlavním činnostem VUT (pedagogický proces, věda 
a výzkum). Byly zkoumány případné finanční důsledky pozastavení nebo zrušení některých staveb. Na 
základě uvedené diskuse a přijetí navržených opatření k zajištění finanční kázně, kvestor přistoupil na 
návrh některých členů EK ke snížení rezervy pro kompenzaci rizik uvedených staveb a navýšil 
finanční prostředky pro fakulty v celkovém objemu o 7 mil. Kč. Na základě získaných zkušeností byly 
přijaty i některé závěry pro budoucnost. Byla dohodnuta zpřísněná kontrola probíhajících stavebních 
aktivit a čerpání rozpočtů a byla žádána pečlivá příprava stavebních rozpočtů pod kontrolou odborníků 
ze specializovaných pracovišť VUT. Bylo zdůrazněno, že na rozdíl od minulosti musí být již při 
plánování staveb a jako víceletých aktivit předložen rozbor, který postihne možné finanční nároky na 
budoucí rozpočty VUT. Byla zdůrazněna zodpovědnost odborných rad a komisí v této oblasti. Bylo 
konstatováno, že požadované rozšíření metodiky Hevlínských tabulek i na oblast investic vyžaduje její 
dopracování po širší diskusi. Dílčí výsledky zatím nabízejí zkreslený pohled.    

Rovněž byla na jednání EK diskutována připomínka tajemnice FCH k hrozící finanční nedostatečnosti 
FCH. Připomínku se díky spolupráci kvestora s prof. Vávrovou podařilo vyjasnit.  

Dále byly diskutovány všechny položky rozpočtu i z pohledu zajištění podmínek pro plnění 
Dlouhodobého záměru VUT a programového prohlášení rektora (mimo jiné připravovaná 
restrukturalizace rektorátu a řešení problému FaVU). Kladně byla hodnocena opatření, která reagovala 
na doporučení EK minulého roku (viz např. nové rozpočty několika dalších součástí), bylo ale 
konstatováno, že některé další součásti dosud nesplnily požadavky usnesení AS z roku 2005, a proto 
bylo doporučeno EK, aby jim AS část rozpočtu tak jako v minulém roce blokoval do splnění 
požadavků. 

EK zapracovala výše uvedené požadavky a připomínky do návrhu usnesení k přijetí Rozpočtu VUT na 
rok 2006 a toto usnesení,  kterým  doporučila aktualizovanou verzi Rozpočtu VUT v Brně na r. 2006 
se zapracovanými doporučeními EK AS VUT ke schválení,  před dnešním zasedáním AS po krátké 
diskusi přijala.  

Členové AS VUT po diskusi a seznámení s usnesením EK zformulovali tento návrh usnesení. 

Návrh usnesení:  
Akademický senát VUT schvaluje Rozpočet VUT v Brně na r. 2006 se zapracovanými připomínkami 
navrženými EK AS VUT s následujícími omezeními: 
 AS VUT požaduje uvolňovat prostředky z fondu určeného na restrukturalizaci Rektorátu postupně 

na základě zdůvodněných žádostí.  
 AS VUT požaduje po vedení FaVU a AS FaVU písemný souhlas s podmínkami navýšení 

koeficientu financování (viz návrh rektora, jehož součástí je Zápis ze závěrečného zasedání 
pracovní komise – doporučení bod B., který schválil AS VUT na svém zasedání dne 7. 3. 2006) 
a kontrolními mechanismy kvestora. Do obdržení tohoto souhlasu se částka navýšení dotace FaVU 
považuje za blokovanou.  

 AS VUT požaduje blokaci 5/12 rozpočtu dalších součástí VUT: ÚK, VUTIUM a CVIS z důvodu 
nedořešených záležitostí vyplývajících z usnesení AS VUT, zejména ze dne 11. 10. 2005.  
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Hlasování: 
Pro –   19 hlasů 
Proti –  0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje Rozpočet VUT v Brně na r. 2006 se zapracovanými připomínkami 
navrženými EK AS VUT s následujícími omezeními: 
 AS VUT požaduje uvolňovat prostředky z fondu určeného na restrukturalizaci Rektorátu postupně 

na základě zdůvodněných žádostí.  
 AS VUT požaduje po vedení FaVU a AS FaVU písemný souhlas s podmínkami navýšení 

koeficientu financování (viz návrh rektora, jehož součástí je Zápis ze závěrečného zasedání 
pracovní komise – doporučení bod B., který schválil AS VUT na svém zasedání dne 7. 3. 2006) 
a kontrolními mechanismy kvestora. Do obdržení tohoto souhlasu se částka navýšení dotace FaVU 
považuje za blokovanou.  

 AS VUT požaduje blokaci 5/12 rozpočtu dalších součástí VUT: ÚK, VUTIUM a CVIS z důvodu 
nedořešených záležitostí vyplývajících z usnesení AS VUT, zejména ze dne 11. 10. 2005.  

Na závěr se uskutečnila diskuse týkající se poslední odrážky usnesení, ve které členové EK blíže 
vysvětlili doporučení ekonomické komise.  
 
 
AD 11) PŘEDLOŽENÍ NÁVRHŮ A PŘÍPADNÉ PROJEDNÁNÍ NOVELIZOVANÝCH  
          VNITŘNÍCH PŘEDPISŮ VUT 

Doc. Hanáček zrekapituloval novelizované vnitřní předpisy VUT, které byly rozeslány všem členům 
AS VUT e-mailem dne 28. 4. 2006: Statutu VUT, Volební a jednací řádu AS VUT, Studijní 
a zkušební řád VUT, Stipendijní řád VUT a Disciplinární řád pro studenty VUT.  

Dodatečně budou předloženy novelizované vnitřní předpisy, jejichž garantem je kvestor Kotek: 
Pracovní řád VUT a Pravidla pro hospodaření a účtování VUT. Následně pak budou předloženy 
předpisy Řád výběrových řízení a Pravidla pro zakládání právnických osob VUT. 

Předložení těchto předpisů bylo odloženo na základě jednomyslně schváleného usnesení EK ze dne 
11. 4. 2006: S ohledem na množství, důležitost a návaznost úkolů spadajících do kompetence EK, které 
mají být projednány a schváleny na zasedání AS VUT dne 2. 5. 2006, dospěla EK k rozhodnutí, které 
v souladu se stanoviskem rektora zachová stanovené priority, a tedy do 2. 5. 2006 EK AS VUT 
projedná Výroční zprávy o hospodaření a o činnosti VUT za r. 2005 a Rozpočet VUT na r. 2006. 
Dalším méně naléhavým úkolům se členové EK AS VUT do 2. 5. 2006 věnovat nebudou a EK AS VUT 
je projednávat nebude.   

Dále Doc. Hanáček sdělil, že jsou diskutovány tři varianty možného řešení počtu opravných zkoušek. 
Prorektor Švec sdělil, že v této věci jsou názory vedení VUT a SK AS VUT dosud různé. Předsedkyně 
SK V. Donthová sdělila, že studentská komora doporučuje ponechat původní znění Studijního 
a zkušebního řádu VUT.   

V následující diskusi byl vznesen požadavek, aby byl AS VUT informován, kdo provedl právní 
a jazykovou korekturu předložených novelizovaných předpisů a kdo je autorem změn zejména ve 
Statutu VUT a jaké jsou jejich příčiny. Současně bylo zdůrazněno, že je třeba systémově řešit 
postavení studentů v AS VUT jak ve Statutu VUT tak v navazujících předpisech podle novely VŠ 
zákona. S ohledem na lhůty pro registraci připravovaných předpisů na MŠMT je nutné přijmout řešení 
již pro konec školního roku 2005 – 2006. Zejména je nutné zabezpečit, aby pokračující členství 
studentů v AS při ukončení studia v jednom studijním programu a následném pokračování 
v navazujícím studijním programu, k němuž došlo v průběhu funkčního období, nemohlo být 
zpochybněno.  V opačném případě by totiž bylo nutné řešit situaci, kdy v rozporu s duchem novely VŠ 
zákona a předložených předpisů došlo k poškození práv  stávajících členů AS.  

Vzhledem k uvedeným připomínkám ke způsobu organizace projednávání novelizovaných předpisů 
AS VUT pověřil předsedu doc. Dalíka, aby projednal s kancléřem a rektorem dodržení časového 
postupu průběhu novelizace vnitřních předpisů, provedení právní a jazykové korektury, soulad Statutu 
VUT se zásadami schváleného Rozpočtu VUT a připomínku AS, že na všechna jednání týkající se 
novely vnitřní předpisů nebyli přizváni jmenovaní zástupci AS VUT.  
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Na závěr členové senátu diskutovali o průběhu projednání všech předpisů do konce června. Doc. 
Lhotáková sdělila, že před výjezdním zasedáním AS ve Všemině bude třeba uskutečnit zasedání LK 
AS VUT a navrhla dvě jednání dne 9. 5. 2006 a 16. 5. 2006 (členové LK s tímto návrhem souhlasili), 
současně požádala členy AS VUT, aby k předloženým předpisům zaslali své připomínky.  
 
 
AD 12) DISKUSE SE ZÁSTUPCEM KAM OHLEDNĚ PROBLEMATIKY CAFE BARU PICOLLO 

Doc. Hanáček přivítal Ing. Grulicha a Ing. Miliciu na dnešním zasedání AS a požádal je o vyjádření 
k připomínkám doc. Gescheidtové, které byly rozeslány všem členům AS VUT E-mailem dne 6. 4. 
2006. Doc. Gescheidtová úvodem přednesla své připomínky týkající se problematiky Cafe Baru 
Picollo (možná dotace cen prodávané stravy). Následně Ing. Grulich přednesl obsáhlou informaci 
o výše uvedené kavárně, zejména způsobu tvorby cen, počtu strávníků a dále zhodnotil celkovou 
problematiku KaM. Následně odpovídal na dotazy členů AS VUT o stravování zaměstnanců v areálu 
PPV. Na závěr předseda EK RNDr. Popela doporučil Ing. Grulichovi, aby zvážil svoji častější účast na 
zasedáních AS VUT a současně požádal o předložení písemných informací k uvedenému tématu 
diskuse. Prof. Vávrová, která je členkou DR KaM, požádala o zaslání kalkulace stravy a nápojů.  
 

AD 13)  RŮZNÉ 
 AS VUT hlasoval o návrhu prof. Vávrové na jmenování Ing. Korytárové jako zástupkyni AS do 

Rady pro dislokaci a investiční výstavbu.   
Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje Ing. Janu Korytárovou, Ph.D. jako zástupkyni AS VUT v Radě pro dislokaci a 
investiční výstavbu. 
Hlasování: 
Pro – 16 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 5  
AS VUT schvaluje Ing. Janu Korytárovou, Ph.D. jako zástupkyni AS VUT do Rady pro dislokaci 
a investiční výstavbu.  

 AS VUT schválil možnost uskutečnit mimořádné zasedání AS VUT v průběhu výjezdního 
zasedání pracovních komisí AS ve Všemině ve dnech 18. 5. – 20. 5. 2006. (Hlasování: pro – 17 
hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů). V souvislosti s upozorněním, že dne 18. 5. se 
koná sněm RVŠ v Praze, doc. Hanáček sdělil, že doprava všech členů AS včetně těch, kteří budou 
na zasedání Sněmu RVŠ, bude do Všeminy zabezpečena. 

 Byly zrekapitulovány termíny zasedání pracovních komisí AS – zasedání LK se bude konat 
v úterý 9. 5. 2006 v 9:00 hod., zasedání EK se bude konat v úterý dne 16. 5. 2006 v 9:00 hod., 
společné zasedání LK a EK se bude konat dne 16. 5. 2006 v 10:30 hod.  

 J. Mahdal vznesl dotaz týkající se pozastavené Směrnice rektora č. 37 o ochraně duševního 
vlastnictví. Doc. Hanáček sdělil, že jako člen pracovní komise jednal se zástupcem ÚTT Ing. 
Marešem, kterému sdělil připomínky AS VUT a upozornil na některé nové skutečnosti. Prorektor 
Vačkář uvedl, že směrnice bude dořešena po dokončení novelizace vnitřních předpisů VUT.  

 Ekonomická komise s ohledem na výše uvedená sdělení zástupců AS v Ediční radě  doporučila AS 
VUT zabývat se na některém z dalších zasedání podrobněji problematikou Nakladatelství 
VUTIUM. Cílem je seznámit se s budoucí koncepcí nakladatelství ze strany vedení VUT 
v návaznosti na podrobné vyhodnocení zkušeností uplynulých let. Důležité je znát předpokládané 
organizační postupy vydávání publikací (role Ediční rady aj.) ve srovnání s postupy jiných 
srovnatelných nakladatelství z důvodu jejich zapracování do statutu a organizačního řádu 
nakladatelství. Ze strategických záměrů vedení VUT pak vyplyne možná finanční náročnost 
nakladatelství pro rozpočet VUT nebo naopak jeho případná ziskovost. Důležité je také promítnutí 
zmíněných organizačních postupů do souvisejících finančních toků, protože vydávání publikací je 
obdobně jako výše diskutované stavební aktivity činnost, která přesahuje rámec jednoho rozpočtu 
VUT. Některými aktuálními problémy se zabývala EK na svém zasedání 28. 4., zejména 
v návaznosti na diskusi k plnění usnesení AS z 11. 10. 2005  a v souvislosti se skutečností, že 
publikace nevydané v roce 2005, ale připravené k vydání mají být vydány co nejdříve v roce 2006. 
Výsledky diskuse v EK byly shrnuty do usnesení EK ke způsobu zařazování publikací do Edičního 
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plánu, ve kterém bylo doporučeno, aby se Ediční rada sešla v plném složení a projednala Ediční 
plán na r. 2006, a aby k vydávaným publikacím byly poskytovány další informace (kvalifikovaný 
odhad odbytu vně i mimo VUT, smluvně doložené sponzorské dary a finanční zdroje pro vydání, 
předkalkulace, zařazení v Edičním plánu). EK doporučila urychlené doložení uvedených informací 
u publikací nevydaných v roce 2005, v opačném případě pozastavení jejich vydání. Doporučení je 
motivováno snahou předejít případným negativním dopadům na čerpání rozpočtu VUT 
v souvislosti s vydávanými tituly. Z diskuse vyplynul  požadavek, aby přítomní zástupci AS 
v Ediční radě a předseda EK kontaktovali prorektora Juru a předběžně s ním jednali o dalším 
postupu a informovali AS VUT. 

 

 
Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 30. 5. 2006 v 9:00 hodin 

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 
AS VUT může uskutečnit i mimořádné zasedání senátu v průběhu zasedání pracovních komisí na 

výjezdním zasedání ve Všemině.  
 
 
 
 
                                          
               Veronika Donthová, v. r.                                                          Doc. RNDr. Josef Dalík, CSc., v. r.  
  předsedkyně Studentské komory AS VUT                           předseda AS VUT v Brně 
 
 
 
 
 Zapsala: Jarmila Cardová                                                      
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